
Protokół Nr 5.2019

z obrad Sesji Rady Gminy Dubicze Cerkiewne,

 która odbyła się w dniu 28 marca 2019r.

w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Dubiczach

Cerkiewnych.

 Stan rady - 15

W sesji wzięło udział 14 radnych.

1. Joanna Sapieżyńska

2. Irena Kiryluk

3. Irena Szymaniuk

4. Walentyna Szimoniuk

5. Michał Kot

6. Mikołaj Rybak

7. Jan Czmiel

8. Jerzy Karpiuk

9. Andrzej Karpiuk

10. Mikołaj Czykwin

11. Wiktor Kendyś

12. Mikołaj Holonko

13. Aleksy Troc

      14. Nina Oksentiuk

Radni nieobecni:

1.Mikołaj Leoniuk

W obradach ponadto uczestniczyli:

1. Pan Leon Małaszewski - Wójt Gminy,

2. Pani Anna Kulik - Skarbnik Gminy,

3. Pan Mikołaj Ławrynowicz - Sekretarz Gminy.

4. Pan Mikołaj Janowski Radny Województwa Podlaskiego

5. Pan Krzysztof Zamojski – Radny Gminy Białowieża

6. Pani Mirosława Gawryluk – Kierownik GOPS Dubicze Cerkiewne

Sołtysi uczestniczący w sesji:

1. Halina Kot

2. Anna Charytoniuk

3. Agnieszka Daniluk



4. Halina Boguń

5. Piotr Sajewicz

6. Jan Pietroczuk – Sajewicz

7. Maria Niczyporuk

     Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Karpiuk o godz. 13,25 otworzył  5 zwyczajną Sesję

Rady   Gminy.   Stwierdził   obecność   14   radnych,   co   umożliwia   podejmowanie   prawomocnych

uchwał.   Przywitał   zaproszonych   gości,  Wójta   Gminy,   radnych     oraz  wszystkich   pozostałych

uczestniczących  w sesji   (listy  obecności   radnych  i  gości  uczestniczących  w obradach stanowią

załącznik do protokołu).

Do punktu 2

             Przewodniczący Rady Gminy Pan Jerzy Karpiuk odczytał   porządek obrad, który brzmi
następująco:

1. Otwarcie sesji.

2. Przyjęcie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

4. Interpelacje i zapytania radnych.

5. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dubiczach
Cerkiewnych.

6. Podjęcie uchwał w sprawie:

1)  programu   opieki  nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt  na
terenie Gminy Dubicze Cerkiewne w 2019 roku.

2) zatwierdzenia sprawozdań finansowych instytucji kultury za 2018 rok.

3) funduszu sołeckiego na 2020 rok.

4) zmian w budżecie gminy na 2019 rok.

5) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubicze Cerkiewne na lata 2019-2035.

6) ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych.

7)  udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy
zabytku wpisanym do rejestru lub ewidencji  zabytków

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

8. Sprawy różne.

9. Zamknięcie 5 Sesji Rady Gminy.

Przewodniczący Rady   zwrócił się do radnych   o zgłaszanie ewentualnych wniosków, propozycji

zmian lub poprawek do porządku obrad, a następnie zaproponował usunięcie z programu  projektu

uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na 2020 rok.



Rada  Gminy  w  głosowaniu   jawnym     8   za,   6   przeciw,   0  wstrzymało   się  większością   głosów

przyjęła  porządek obrad wraz ze zgłoszonymi poprawkami w następującym brzmieniu:

1.Otwarcie sesji.

2.Przyjęcie porządku obrad.

3.Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

4.Interpelacje i zapytania radnych.

5.  Przyjęcie   sprawozdania  z  działalności  Gminnego Ośrodka  Pomocy Społecznej  w Dubiczach
Cerkiewnych.

6.Podjęcie uchwał w sprawie:

1)  programu   opieki  nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt  na
terenie Gminy Dubicze Cerkiewne w 2019 roku.

2) zatwierdzenia sprawozdań finansowych instytucji kultury za 2018 rok.

3)  zmian w budżecie gminy na 2019 rok.

4) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubicze Cerkiewne na lata 2019-2035.

5) ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych.

6)  udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy
zabytku wpisanym do rejestru lub ewidencji  zabytków.

7.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

8.Sprawy różne.

9.Zamknięcie 5 Sesji Rady Gminy.

Do punktu 3

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z poprzedniej sesji znajduje się na stoliku

protokolanta.  Stwierdził  on,  że  jeżeli  do końca sesji  nie zostaną zgłoszone poprawki lub uwagi

będzie uważał, że protokół został przyjęty.

 Do punktu 4

Radni zgłosili następując interpelacje i zapytania:

Wniosek Pani Joanny Sapieżyńskiej radnej sołectwa Witowo w sprawie:

-   podłączenia   do   wodociągu   i   opracowania   regulaminu   obiektu   -   świetlicy   –   schroniska
młodzieżowego w miejscowości Witowo

Wniosek Pani  Ireny Kiryluk radnej wsi Dubicze Cerkiewne w sprawie:

-  uporządkowania   i   zagospodarowania miejsca   po   byłym   pomniku   przy   ulicy   Parkowej   w
Dubiczach Cerkiewnych, gdzie obecnie stawiane są znicze i składane kwiaty

- podwyższenia inkasa sołtysom.

Wniosek  Pani Ireny Szymaniuk radnej wsi Grabowiec w sprawie:



- zatrudnienia do Gminnej Biblioteki Publicznej dodatkowego pracownika na 0,5 etatu.

 Wniosek Pana Aleksego Troc radnego wsi Koryciski w sprawie:

-  naprawy przepustu   na   drodze   powiatowej   Stary  Kornin   –  Dubicze  Cerkiewne,   który  mimo
zgłaszania do naprawy i pogarszającego się stanu do tej pory nie został on  naprawiony.

- sposobu utylizacji folii po sianokiszonce ze względu na brak jej odbiorców

Wniosek  Pana Mikołaja Rybak radnego wsi Tofiłowce w sprawie:

- zalewania łąk przy rowie w Tofiłowcach z powodu istniejących 3 tam bobrowych

 Do punktu 5

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jerzy Karpiuk poinformował,  że sprawozdanie z działalności

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dubiczach Cerkiewnych zostało szczegółowo omówione

na Komisji Rady Gminy, zapytał radnych czy mają uwagi do sprawozdania i poprosił o zgłaszanie

wniosków.

Radni nie wnieśli uwag sprawozdanie zostało przyjęte.

Przewodniczący oddał głos Panu Krzysztofowi  Zamojskiemu – Radnemu Gminy Białowieża.

Głos zabrał Pan Krzysztof Zamojski i poinformował, że mieszkańcy gmin Białowieża, Hajnówka i

Narewka   nie   mają   możliwości   zakupu   opału   na   swoje   potrzeby,     a   nadleśnictwa   nie   mogą

pozyskiwać   drewna   opałowego,   mimo   opracowania     aneksu     do   planu   urządzaniu   lasów,

polegającego   na   pozyskiwaniu   drewna  w  miejscach   zagrożeń   oraz   na   trasach   turystycznych.

Poinformował, że w Puszczy Białowieskiej znajduje się obecnie około 7 mln m³ suchego drewna.

Ponadto   stwierdził,   że   kornik   zaczyna   zagrażać   lasom   prywatnym   wychodząc   poza   granice

Puszczy. Zwrócił się z prośbą o poparcie Rady Gminy w sprawie możliwości pozyskiwania drewna

opałowego   na   terenie   puszczy   i   umożliwienie   zakupu   tego   drewna  mieszkańcom  okolicznych

miejscowości.

Następnie głos zabrał Mikołaj Janowski, który również   poparł inicjatywę poprzednika w sprawie

Puszczy Białowieskiej zachęcając do podejmowania inicjatyw w kierunku ratowania puszczy.

Przewodniczący podziękował radnemu Zamojskiemu za udział w sesji Rady Gminy.

Do punktu 6  

do ppkt 1

Projekt  uchwały  w sprawie  programu   opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi oraz  zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dubicze Cerkiewne w 2019 roku. Projekt uchwały został
omówiony na komisji Rady Gminy - pytań nie zgłoszono.   Projekt po odczytaniu został poddany
pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych.

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -1.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy podjęła uchwałę:



                                                          Uchwała nr 5.36.2019

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 28 marca 2019 rok

w sprawie  programu  opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Dubicze Cerkiewne w 2019 roku 

do ppkt 2

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdań finansowych instytucji kultury za 2018 rok.
Projekt   uchwały   został   omówiony  na  komisji  Rady  Gminy   -   pytań  nie   zgłoszono.  Projekt   po
odczytaniu został poddany pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych.

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

                                                          Uchwała nr 5.37.2019

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 28 marca 2019 rok

w sprawie  zatwierdzenia sprawozdań finansowych instytucji kultury za 2018 rok.

do ppkt 3

Projekt   uchwały  w   sprawie  zmian  w   budżecie   gminy   na   2019   rok.    Projekt   uchwały   został
omówiony na komisji Rady Gminy - pytań nie zgłoszono. Projekt po odczytaniu został poddany
pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych.

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

                                                          Uchwała nr 5.38.2019

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 28 marca 2019 rok

w sprawie zatwierdzenia sprawozdań finansowych instytucji kultury za 2018 rok.

do ppkt 4

Projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubicze Cerkiewne
na   lata   2019-2035.  Projekt   uchwały   został   omówiony   na   komisji   Rady   Gminy   -   pytań   nie
zgłoszono. Projekt po odczytaniu został poddany pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych.

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy  jednogłośnie podjęła uchwałę:

                                                          Uchwała nr 5.39.2019

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne



z dnia 28 marca 2019 rok

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubicze Cerkiewne na lata 2019-
2035

do ppkt 5

Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłaty  za  wpis  do   rejestru   żłobków  i  klubów
dziecięcych.  Projekt uchwały został omówiony na komisji Rady Gminy -   pytań nie zgłoszono.
Projekt po odczytaniu został poddany pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych.

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

                                                          Uchwała nr 5.40.2019

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 28 marca 2019 rok

w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych

do ppkt 6

Projekt uchwały w sprawie  udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i
roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru lub ewidencji  zabytków.

  Projekt  uchwały  został  omówiony na  komisji  Rady Gminy  -  pytań  nie  zgłoszono.  Projekt  po
odczytaniu został poddany pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych.

Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, przeciw-2, wstrzymało się -1.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

                                                          Uchwała nr 5.41.2019

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 28 marca 2019 rok

w  sprawie  udzielenia  dotacji  celowej  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  i  roboty
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru lub ewidencji  zabytków

Do punktu 7

Wójt poinformował, że w najbliższym czasie świetlica wiejska w Witowie zostanie podłączona do
wodociągu,  natomiast  Dyrektor  GOKSiR- u opracuje  regulamin korzystania  z  obiektu.  Ponadto
wójt  poinformował,  że  został  złożony wniosek  na  remont   i  wyposażenie   świetlicy  wiejskiej  w
Jagodnikach oraz Izby Kultury i Tradycji w Dubiczach Cerkiewnych. W związku z wnioskiem o
uporządkowanie terenu po byłym pomniku w Dubiczach Cerkiewnych, wójt zaproponował, aby z
inicjatywą oraz pomysłami na zagospodarowanie  terenu wystąpili  mieszkańcy miejscowości.  W
sprawie inkasa wójt stwierdził, że  zmiana wysokości inkasa wymaga zmiany uchwały w sprawie
inkasa. Wójt zobowiązał się do zasięgnięcia informacji w jaki sposób rolnicy mogą utylizować folię
od sianokiszonek. W związku z wnioskiem o zatrudnienie dodatkowego pracownika do Biblioteki
Publicznej wójt poinformował, że rozważane jest zatrudnienie drugiego pracownika na 0,5 etatu. 

Do punktu 8



W sprawach różnych głos zabrał radny  Wiktor Kendyś, który zwrócił się z wnioskiem o likwidację
tam bobrowych oraz naprawę mostku na rzece Policzna. 

Radny Michał Kot zwrócił się z wnioskiem o wymianę rusztowania pod gniazdo bocianie na słupie
oświetleniowym w miejscowości Istok. 

Radny  Andrzej  Karpiuk   zapytał   co   będzie   z   tamami   bobrowymi   na   kanale   głównym  między
miejscowościami Pasieczniki Małe – Witowo oraz oświetleniem ulicznym przy nowej posesji w
miejscowości Pasieczniki Małe. 

Radny Jan Czmiel zgłosił wniosek, że na skrzyżowaniu dróg Dubicze Cerkiewne - Wojnówka i
Czechy  Orlańskie   -  Witowo   jest   niewidoczny   znak   drogowy.   Ponadto   zgłosił   też  wniosek   o
odkrzaczenie drogi Czechy Orlańskie – Grabowiec i Czechy Orlańskie – Zalew Bachmaty. 

Radny Mikołaj Golonko zwrócił się z wnioskiem o naprawę drogi powiatowej Jagodniki – Stary
Kornin. 

Radna Irena Kiryluk wniosła o naprawę ulicy Akacjowej i Brzozowej w Dubiczach Cerkiewnych.

Radna   Joanna  Sapieżyńska   zgłosiła  wniosek  naprawy  drogi   powiatowej  Dubicze  Cerkiewne  –
Witowo   oraz  Witowo   –   Piaski   oraz   wymianę   żarówki   na   słupie   oświetleniowym  Nr   25   w
miejscowości Witowo. 

Radna  Nina  Oksentiuk   zaproponowała  ograniczyć   prędkość   do   40km/h  w  miejscowości  Stary
Kornin oraz włączyć  oświetlenie  uliczne  w miejscowościach  gdzie   są  cerkwie  w okresie   świąt
Wielkiejnocy. Zgłosiła też konieczność wycięcia topoli na drodze powiatowej Dubicze Cerkiewne –
Stary Kornin oraz załatania dziur na drodze powiatowej w Starym Korninie. 

Radny  Aleksy  Troc   zgłosił   potrzebę  wymiany   znaku   informacyjnego   na     skrzyżowaniu   Stary
Kornin – Dubicze Cerkiewne. 

Przewodniczący Rady Jerzy Karpiuk zgłosił wniosek o naprawę drogi Werstok – Pasieczniki Małe,
wycinkę   drzew   na   drodze  w  Werstoku   oraz   naprawę     drogi  w  miejscowości  Wojnówka   tzw.
„Marczukowska”.

Radna Irena Szymaniuk zgłosiła wniosek naprawy drogi Grabowiec – Rutka. 

Głos zabrał Mikołaj Janowski, który poinformował ,że na budowę ścieżki rowerowej Hajnówka –
Białowieża w budżecie województwa zaplanowane zostały środki  w wysokości  400000,00zł.

Do punktu 9

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy podziękował radnym i 
osobom zaproszonym za udział w sesji, po czym o godzinie 15:20 zamknął obrady  5 sesji  Rady 
Gminy.

                                                                                                  Przewodniczący Rady Gminy

                                                                                                              Jerzy Karpiuk

Protokołowała:  Ludmiła Pietruczuk


